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Protokół Nr 5/2023 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Uzdrowisk 

Rady Powiatu Nowosądeckiego 

w dniu 20 czerwca 2023 roku 

 

Realizowany porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie oceny 

sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej – Szpital im. dr. J. Dietla w Krynicy-Zdroju za rok 2022. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie oceny 

sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej – Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu za rok 2022. 

5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. 

Przewodnicząca Komisji Maria Barbara Szarota otworzyła posiedzenie i przywitała 

wszystkich przybyłych. 

 

W posiedzeniu uczestniczyło 8 członków Komisji oraz zaproszeni goście: 

 

Antoni Koszyk  - Wicestarosta Nowosądecki; 

Dorota Dobrowolska - Kierownik Zespołu Zdrowia i Spraw Obywatelskich; 

Bożna Hudzik                                   - Dyrektora SPZOZ – Sądeckiego Pogotowia Ratunkowego  

w Nowym Sączu; 

Celina Choromańska                       - Główna Księgowa SPZOZ - Szpitala im. J. Dietla  

  w Krynicy-Zdroju. 

 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Maria Barbara Szarota przedstawiła porządek posiedzenia i poddała 

go pod głosowanie.  

 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2. 

Przewodnicząca Komisji Maria Barbara Szarota poddała pod głosowanie protokół 

z ostatniego posiedzenia Komisji.  

Protokół został przyjęty i podpisany. 
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Ad. 3. 

Celina Choromańska Główna Księgowa SPZOZ - Szpitala im. J. Dietla w Krynicy-Zdroju 

przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Szpital im. 

dr. J. Dietla w Krynicy-Zdroju za rok 2022. 

 

Na podstawie Raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej - Szpitala im. dr. J. Dietla w Krynicy-Zdroju za okres 01.01.2022 r. do 

31.12.2022 r., oraz prognozy na kolejne 3 lata, ocenia się sytuację ekonomiczno-finansową 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej - Szpital im. dr. J. Dietla w Krynicy-

Zdroju za rok 2022 jako trudną, z uwagi na niską wartość wskaźników ekonomiczno-

finansowych, ujemny wynik finansowy za rok 2022 oraz planowaną stratę finansową w kolejnych 

3 latach działalności Szpitala. 

Analiza oraz prognoza sytuacji ekonomiczno-finansowej zawarta w raporcie została 

przygotowana w oparciu o wskaźniki określone w rozporządzeniu Ministra Zdrowia z dnia 12 

kwietnia 2017 r. i  obejmuje obszary, tj.: zyskowność, płynność, efektywność oraz zadłużenie. 

W wyniku analizy powyższych wskaźników przy zastosowaniu metody punktowej uzyskano 30 

pkt., co stanowi 42,9% maksymalnej liczby punktów możliwej do uzyskania. Wartość punktowa 

znacznie spadła w porównaniu do ilości punktów osiągniętych w 2021 r. (50 pkt.). 

Pani Celina Choromańska Główna Księgowa SPZOZ - Szpitala im. J. Dietla w Krynicy-Zdroju 

poinformowała, że rok obrotowy 2022 zamknął się stratą w wysokości ok. 1 484 000 zł, przy 

zysku netto ok. 1 037 000 zł za 2021 rok. Na taki wynik finansowy w 2022 r., bezpośrednio 

wpływ miał wzrost kosztów wynagrodzeń i ich pochodnych od 1 lipca 2022 r. wynikający 

z regulacji ustawowych oraz wzrost pozostałych kosztów spowodowany inflacją. 

Amortyzacja w 2022 roku wyniosła ok. 4 699 000 zł., jej wartość jest wyższa od wyniku 

finansowego, w związku z czym wynik działalności Szpitala, po odjęciu wartości amortyzacji 

wyniósł ok. 3 214 000 zł., co nie wymaga podjęcia działań przez organ tworzący, tj. finansowanie 

straty finansowej. 

Z prognozy na lata 2023-2025 wynika, iż sytuacja Szpitala nadal będzie trudna, planowana jest 

strata finansowa, a tym samym niska wartość większości wskaźników. Prognoza zakłada jednak 

systematyczną poprawę wskaźników wypłacalności i zyskowności. 

Obawy budzi fakt niewystarczającego dofinansowania ze strony Narodowego Funduszu Zdrowia 

przy równoczesnym ustawowym wzroście wynagrodzeń, co w konsekwencji powoduje 

pogarszanie parametrów finansowych jednostki. Szpital został zakwalifikowany od stycznia 2023 

r. do czerwca 2027 r. do systemu podstawowego szpitalnego zabezpieczenia świadczeń opieki 

zdrowotnej tzw. "sieci szpitali", który jest gwarancją bezpieczeństwa zdrowotnego populacji. 

Miejsce w sieci gwarantuje Szpitalowi ciągłość i stabilność finansowania dzięki zawartym 

umowom z Narodowym Funduszem Zdrowia. 

W kwestii procesów to obecnie szpital ma dwie zaległe sprawy z których jedna może zostać 

przez stronę wygrana. Polisy w 100 % nie pokryją wyroków, w związku z tym pozostawiona jest 

rezerwa na tą ewentualność.  

Członek Komisji Antoni Poręba przyznał, iż znane są tematy dotyczące sytuacji w Szpitalu, bo 

omawiane są na bieżąco przed Dyrektora.  

Członek Komisji Przemysław Gajowski zwrócił się z zapytaniem czy nie można byłoby 

zwiększyć składek ubezpieczenia, tak aby pokryły ewentualne roszczenia odszkodowań  



Protokół Nr 5/2023 20 czerwca 2023 r.  3 

w 100 %. W odpowiedzi Celina Choromańska Główna Księgowa SPZOZ - Szpitala im. J. Dietla 

w Krynicy-Zdroju oznajmiła, że takie działanie można byłoby wykonać, ale składa ubezpieczenia 

miesięcznego bardzo by wzrosła. Obecnie są też wykupione dodatkowe ubezpieczenia pomimo 

polisy ubezpieczeniowej.  

Członek Komisji Przemysław Gajowski zwrócił się także z pytaniem na jak długo wystarczyłoby 

środków własnych szpitalowi w przypadku dalszych problemów finansowych. Pani główna 

księgowa udzieliła odpowiedzi, iż ok. 2500000 zł., szpital ma straty rocznie i można byłoby 

zrezygnować np. z wykonywanych inwestycji.  

 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 8 -za, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących się 0 głosów.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Ad . 4.  

Bożena Hudzik Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – 

Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 

Nowosądeckiego w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu za 

rok 2022. 

 

Raport jest przygotowywany na podstawie sprawozdania finansowego za poprzedni rok 

obrotowy i zawiera w szczególności analizę sytuacji ekonomiczno-finansowej, prognozę sytuacji 

ekonomiczno-finansowej na kolejne trzy lata obrotowe wraz z opisem przyjętych założeń oraz 

informacje o istotnych zdarzeniach mających wpływ na sytuację ekonomiczno-finansową 

jednostki.  

W wyniku analizy wskazanych wskaźników przy zastosowaniu metody punktowej uzyskano 65 

pkt., co stanowi 93% maksymalnej liczby punktów możliwych do uzyskania.  

Osiągnięty wynik przez Sądeckie Pogotowie Ratunkowe świadczy o stabilności ekonomiczno-

finansowej Pogotowia i pozwala ocenić sytuację jednostki pozytywnie. 

Rok obrotowy 2022 zamknął się zyskiem w wysokości ok. 2 386 000 zł., przy zysku netto  

ok. 3 510 000 zł ., za 2021 rok. 

Z prognozy na lata 2023-2025 wynika, iż sytuacja Pogotowia nadal będzie dobra, nadal 

planowany jest zysk finansowy, a tym samym wzrost wartości wskaźników. Przedstawione w 

raporcie dane wskazują na stabilność działania Pogotowia i dają realną szansę na 

kontynuowanie działalności w kolejnych latach. 

 

W dalszej części posiedzenia Pani Dyrektor poinformowała, że 22 czerwca 2023 r., wchodzą w 

życie przepisy ustawy z dnia 1 grudnia 2022 r., o zawodzie ratownika medycznego oraz 

samorządzie ratowników medycznych. Ratownik medyczny ma obowiązek ustawicznego 

rozwoju zawodowego przez aktualizację wiedzy i umiejętności zawodowych. Ustawiczny rozwój 

zawodowy może być realizowany przez doskonalenie zawodowe lub kształcenie podyplomowe z 

własnych funduszy. Zaliczenie ustawicznego rozwoju zawodowego polega na uzyskaniu w 

okresie edukacyjnym co najmniej 200 punktów edukacyjnych za udział w wybranych formach 

ustawicznego rozwoju zawodowego, przy czym 120 punktów edukacyjnych musi być uzyskane 

za udział w kursie doskonalącym zakończonym egzaminem. Przebieg doskonalenia 
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zawodowego będzie dokumentowany w karcie ustawicznego rozwoju zawodowego ratownika 

medycznego, której wzór określono w załączniku do projektowanego rozporządzenia. Ustawa 

przewiduje też prawo do skorzystania z sześciu dni płatnego urlopu szkoleniowego, co w 

przypadku zmianowości i 24 godzinnego czasu pracy doprowadzi do komplikacji.  

Pani Dyrektor poruszyła także kwestię wzrostu wynagrodzeń w tym administracji. Oznajmiła, że 

do dnia dzisiejszego nie są znane środki na podwyżki jak również wysokość dobokaretki, mimo 

iż pogotowia zostały zobligowane do podpisania porozumień.   

Pani Bożena Hudzik Dyrektor SPZOZ Pogotowia Ratunkowego nadmieniła o sytuacji związanej 

z płaceniem kar w przypadku nie posiadania lekarza w karetce typu „S”. Lekarze nie są 

zainteresowani jazdami w karetkach z powodu zbyt niskiego ich zdaniem wynagrodzenia za 

godzinę pracy.  

Członek Komisji Przemysław Gajowski zwrócił uwagę, iż rozumie, że w takiej sytuacji na dzień 

dzisiejszy bardziej opłaca się zapłacić karę niż zatrudnić lekarza na wymaganych stawkach co 

jest rozwiązaniem nie niedorzecznym.   

Pani dyrektor oznajmiła, że na dzień dzisiejszy tak bo stawki kar są naliczane według starych 

danych, natomiast nie wie Pani Dyrektor jak sytuacja będzie wyglądała w przypadku 

przedstawienia nowej karty ustalonej przez Fundusz.  

Wiceprzewodniczący Komisji Emil Bodziony nadmienił, że może lepszym rozwiązaniem niż 

płacenie kar byłoby zrezygnowanie z karetki typu „S” w których nie ma lekarza. W odpowiedzi 

Dyrektor Bożena Hudzik wyjaśniła, iż ministerstwo zdrowia stoi na stanowisku, iż na każe 10 

rozpoczętych zespołów ratunkowych musi być 1 zespół typu „S” a sądeckie pogotowie 

dysponuje 14 zespołami czyli wymóg to dwie karetki typu „S”. 

 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Wynik głosowania: 8 -za, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących się 0 głosów.  

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Ad. 5/6. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Uzdrowisk RPN Maria Barbara Szarota podziękowała 

zebranym za przybycie i zamknęła posiedzenie. 

 

 

    Przewodnicząca 

Komisji Zdrowia i Uzdrowisk RPN 

     

                                                                               Maria Barbara Szarota 

 
Protokołowała: Anna Walczak 


